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Tid: 13:30–15:30 

Plats: Dalheimers hus. Iris U1 

Paragrafer: §1–10 

Kallade 

Ledamöter 

Kjell Emanuelsson, Synskadades riksförbund (SRF) 

Karin Hedén Hessling, Synskadades riksförbund (SRF) 

Linda Karlsson, Delaktighet, handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR)  

Ansa Tammerland, Reumatikerdistriktet Göteborg 

Ove Haugen, Hjärnkraft 

Håkan Hägg – /frånvarande 

Kenneth Dämbäck –Ida Hansson, Funktionsrätt  

Kristina Kindberg, Unga Rörelsehindrade Göteborgsklubben /frånvarande 

Elisabeth Orrö, Dalheimers hus 

Övriga närvarande 

Arkitekterna från Semren och Månsson. Sara Hvass och Kajsa Frostne.  

Sekreterare 

Monika Öhrn  

 

 

Underskrifter 

 

Sekreterare 

Monika Öhrn 

 

 

Ordförande                                                                      Justerande                  

Kjell Emanuelsson                                                            Linda Karlsson 
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§ 1 Mötets öppnande  

§ 2 Ledamöterna presenterar sig 

§ 3 Val av justerare 
Linda Karlsson 

§ 4 Genomgång av föregående 
mötesprotokoll 
Inga synpunkter på föregående protokoll.  

§ 5 Fastställande av dagordningen 
Dagordning fastställs.  

§ 6 Val av ordförande och vice ordförande för 
år 2024 
Nämnden för funktionsstöd har beslutat att godkänna de av 

funktionsrättsorganisationerna nominerade ledamöterna Kjell Emanuelsson Synskadades 

riksförbund, Kenneth Dämbäck Funktionsrätt, Håkan Hägg RTP och Linda Karlsson 

DHR för två år till Dalheimers hus delaktighetsråd. De innebär att det kommer att vara 

samma ledamöter i år som föregående år. Styrelsen konstituerar sig: 

 

• Kjell Emanuelsson väljs som ordförande för år 2024 

• Linda Karlsson väljs som vice ordförande för år 2024 

§ 7 Program för våren 2024 

Dalheimers hus 

Programmet för olika evenemang på Dalheimers hus finns i Dalheimers hus kalendarium. 

Kalendariet visar inte enbart evenemang som arrangeras av kafé Dalheimer utan även 

andras evenemang finns med exempelvis föreningarnas öppna evenemang, anhörigstöd, 

lots för barn och vuxna med funktionsnedsättning, galleri Fritz eller Eldorado. Det är ett 

stort intresse för de evenemang som Dalheimers hus arrangerar och ofta tar biljetterna 

slut.  

Det ska vara en internationell snozelenkonferens i Dalheimers hus i oktober.  
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Eldorado resurs har inlett ett samarbete med världskulturmuseet, där de ska bygga upp ett 

sinnesrum.  

I friskvården erbjuder de lättgympa på måndagar klockan 17.  

DHR 

DHR planerar just nu inför årsmötet.  

Funktionsrätt 

Funktionsrätt har en EU-debatt i Dalheimers hus. Förslag att i samverkan med 

Dalheimers hus finansiera en artist innan debatten.   

Funktionsrätt kommer att anordna en studiecirkel öppen för alla om 

Funktionsrättskonventionen. Ida ska på möte i Bryssel gällande en granskning av Sverige 

som ska göras vad gäller villkoren för personer med funktionsnedsättning.  

Funktionsrätt kommer även att anordna en studiecirkel i ekonomi.  

Hjärnkraft 

HjärnPunkten börjar verksamheten 5 februari. De har en folder med information om 

programmet. De har inga krav på att man måste vara medlem i Hjärnkraft. 

Huvudmålgruppen är personer med förvärvad hjärnskada, men även andra får delta.  

Under våren kommer det att vara tio tillfällen med mindfulness, som är öppen för alla att 

delta i.   

Eventuellt en konferens leva hela livet att anordnas i höst.  

RiG 

RiG hade många öppna arrangemang i höstas, men nu har de färre programpunkter. De 

har möte om läkemedel på onsdag, men det är inte öppet för alla. De ska även ha en 

rehabshop där de visar hjälpmedel i februari. I maj arrangerar de en medlemsresa.  

SRF 

SRF håller på att formera om sig. Erik Lönnroth har slutat på SRF och börjat på 

stadsmiljöförvaltningen. Ali Reza slutar om ordförande. Det är medlemsmöte i slutet av 

februari.  

Kurserna kör i gång i februari. Just nu är inget planerat i Dalheimers hus.  

§ 8 Statistik nyttjandet av konferenslokaler 
Visar en PowerPointpresentation med jämförelse mellan november 2022 och november 

2023.  

Antal bokningstillfällen har ökat om vi jämför november 2022 och november 2023, 
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Vad gäller de stora salarna Dalheimers- och Hultbergssalen gjordes cirka hälften av 

uthyrningstillfällena till föreningslivet både 2022 och 2023. Det som främst har ökat är 

extern uthyrning till andra förvaltningar eller till privata arrangörer.   

När de gäller de små konferenslokalerna som hyrs ut externt, så ser vi en kraftig ökning 

vad gäller bokning inom förvaltningen för funktionsstöd. Det som då minskat är 

uthyrning till fullpris till privata arrangörer eller andra förvaltningar. Föreningar står 

endast för cirka en fjärdedel av bokningarna i de små konferenslokalerna. Eventuellt kan 

det bero på att mindre möten i vissa fall hålls i föreningarnas egna lokaler.  

Vad gäller lokaler som endast får nyttjas internt och av föreningar, så nyttjas de lokalerna 

till största delen av interna kommunala verksamheter i Dalheimers hus. Det kan bero på 

att vi styr om våra interna möten till dessa lokaler, så att de bättre konferenslokalerna kan 

användas av andra.  

§ 9 Fortsatt arbete för att säkra den 
universella utformningen i Dalheimers hus 
Arkitekterna Kajsa Frostne och Sara Hvass ansluter till mötet och vi presenterar oss för 

varandra.   

Dalheimers hus ska renoveras och målsättningen är att så långt det är möjligt säkerställa 

att det blir universell utformning efter renoveringen.  

Handicaporganisationernes Hus 

Arkitekterna har varit i Köpenhamn och besökt Handicaporganisationernes Hus, ett 

föreningshus som har en hög tillgänglighet för personer med olika svårigheter. De visar 

bilder från besöket. I huset är det endast föreningsverksamhet och föreningarna äger sitt 

hus. 

• De har inte punktskrift överallt, men alltid relief.  

• Där finns en receptionsdisk med olika höjder. 

• Där finns ett atriumrum för samlingar. 

• I huset finns sju olika typer av toaletter.  

• Där finns små höj- och sänkbara toaletter.  

• Där finns utrymningshissar, som man kan uppehålla sig i två timmar.  

• Hissar har olika färger vilket passar för seende. Det blev inte rörigt fastän det var 

så många lösningar.  

• Integrerat i design och arkitektur var man befinner sig i huset.  

• Det finns en planlösning i relief.  

 

Föreningarnas hus i Köpenhamn är en annan typ av verksamhet jämfört med Dalheimers 

hus. Huset är ett föreningshus som är öppet kontorstid och det är inte musik och kultur på 
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andra tider såsom i Dalheimers hus. Dalheimers hus är mer öppet och har ett läge som gör 

att det är enkelt att besöka.   

Planering framåt 

Arkitekterna arbetar i flera olika sammanhang för att säkerställa den universella 

utformningen. Delaktighetsrådet är ett av de forum som arkitekterna vill ha möjlighet att 

använda som bollplank i sitt arbete.  

Arkitekterna har skickat ut en enkät, som ledamöterna svarat på och det har redan 

inkommit många svar.  

Arkitekterna har gjort en plan för vad som ska lyftas på olika möten framöver. Idag vill 

de lyfta frågor om rumssamband, orienterbarhet och blockplaner.  

Problem som ledamöterna uppmärksammat i dagens Dalheimers hus eller på andra 

offentliga platser: 

• Skyltar i taket som är svåra att de om man sitter i rullstol.  

• Digitala skärmar i fel vinkel som är svarta för de som sitter ner.  

• Dörröppnare kan vara problematiskt för personer med synnedsättning, då dörren 

åker på dem, men samtidigt är det bra för de som behöver dem för att öppna 

dörren.   

 

Förslag för att öka tillgängligheten efter renoveringen: 

• Larm kräver även blinkande lampa för döva.  

• Det är en fördel om toaletter är på samma ställe på alla våningsplan.  

• Det är bra om toaletterna är lika utformade, så att personer med synnedsättning 

inte behöver leta efter var exempelvis papperskorgen är.  

• Blåsande handtork är besvärligt då ledarhundar sätter i gång den och blir oroliga. 

• Det är bra om det är tydligt, logiskt och skyltat.  

• Toaletter ska vara nära hissar och trappor.  

• Det vore trevligt om terrassen kan användas för fler.   

För några år sedan fanns planer att testa digitala ledstråk i Dalheimers hus. Med hjälp av 

en app kunde då personer med synnedsättning orientera sig i huset. Med stöd av appen 

skulle det även gå att få menyer upplästa och gå konstrundor, vilket kan vara av intresse 

för fler än personer med synnedsättning.  Appar kan vara bra, men ledamöterna i 

Delaktighetsrådet tycker att de är svåra att använda sig av när man ska orientera sig och 

det passar inte alla. Det måste finnas olika alternativ för att tillgodose olika personers 

behov.  

Svårt att göra ett hus som är bra för alla överallt. Ska ha chans att fungera i huset. En bra 

kompromiss.  
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Entrén 

Hur upplever besökarna entrén idag? I entrén eller i vindfånget sitter besökarna och 

väntar på färdtjänst eller på att få komma in till den verksamhet man vill besöka.  

Hur ska entrén vara i framtiden? Det är viktigt med sittgruppen. Det måste säkerställas att 

besökare inte går in i pelarna. Förslag från Delaktighetsrådet om att kanske skapa en rund 

receptionsdisk med stolar runtomkring? 

Ett öppet hus 

Från utsidan ser huset ”hemligt” ut. Hur når vi ut till allmänheten? Hur gör vi huset mera 

öppet?  

Nästa möte med arkitekterna 

Arkitekterna önskar ha nästa möte med Delaktighetsrådet i mars. Då ska de skapa en 

programhandling. Då vill de att vi pratar om funktioner i rummen, skyltar med mera. 

Arkitekterna kommer att skicka ut ytterligare en enkät kopplat till nästa möte.  

§ 10 Mötet avslutas 
 


